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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo – Republic of Kosovo 

Kuvendi – Skupština – Assembly 

  VI. Saziv  

Prolećna sesija  

 

Komisija za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i ekonomski razvoj  

Sednica br. 18/2018 

Priština, dana 6.3.2018, u  11:00 časova   

Zgrada Skupštine, sala  S-1 

 

Z A P I S N I K  

 

U sednici su učestvovali: Sala Berisha Shala, predsednica, Dardan Sejdiu, prvi zamenik 

predsednika,  Adem Hoxha, drugi zamenik predsednika, Hykmete Bajrami, Mimoza Kusari–

Lila, Bilall Sherifi dhe Duda Balje, članovi. 

  

Odsutni: Dardan Molliqaj, Memli Krasniqi i Gani Dreshaj, članovi. 

 

Pozvani:  g. Shuqeri Musliu, direktor Jedinice za politike monitorisanja javnih preduzeća  

(JPMJP) – Ministarstvo ekonomskog razvoja  (MER). 

 

Drugi učesnici: Adem Ahmetaj, Shahe Kukaj-Krasniqi, Fidaim Spahiu, Arbërore Bernica, 

Filloreta Gashi– MER (JPMJP); Ardit Kika-BIRN; Agnesa Haxhiu-KDI; Albulena 

Mavraj,“Epoka e re”; Dardan Abazi-INDEP; Dren Ajeti-KPK; Hysni Komoni, Marcelë 

Ponosheci, Sherafedin Mumxhiu-MER. 

 

Podržno osoblje Komisije: Armend Ademaj, Muhamet Morina, Besim Haliti i Veton Raci. 

 

Sednici je predsedavala: Sala Berisha Shala, predsednica Komisije.  

 

Na ovoj sednici je predložen sledeći:  

 Dnevni red 

 

1. Usvajanje dnevnog reda;  

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 27.2.2018; 

3.  Razmatranje Izveštaja performanse javnih preduzeća  za 2015 i 2016. godinu; 

4. Razmatranje Izveštaja sa amandmanima na Nacrt zakona br. 06/L-031 o opremi  

pod pritiskom;  

5. Formiranje radnih grupa za razmatranje nacrte zakona; i 

6. Razno. 

 

  

Predsednica je konstatovala da su ispunjeni uslovi za početak rada Komisije i  otvorila sednicu 

prema  predloženom dnevnom redu.  
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1. Usvajanje dnevnog reda.  

 

Dnevni red je usvojen bez izmene.  

 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 27.2.2018 

 

 

Zapisnik  sa sednice od  27.2.2018, usvojen bez primedbi. . 

 

 

3. Razmatranje Izveštaja performanse javnih preduzeća  za 2015 i 2016. godinu 

 

Predsednica – je naglasila  da na prethodnoj sednici smo prekinuli razmatranje ove tačke, kako 

bi na ovoj sednici imali predstavnike  Jedinice za politike monitorisanja javnih preduzeća. 

Predsednica je  dala reč predstavniku ministarstva kako bi prezentirao  izveštaj performanse a 

zatim da odgovara na pitanjima poslanika.  

  

Shuqeri Musliu, JPMJP  je rekao da pre nekoliko dana počeo rad  kao direktor ove jedinice. 

On je govorio o strukturi odgovornostima jedinice, dok je naglasio  da će izveštaj  prezentirati 

g. Adem Ahmetaj iz JPMJP. 

 

Adem Ahmetaj, JPMJP – je izradio da je Izveštaj performanse javne preduzeća je za 2015 i 

2016. godinu. On je naglasio da je izveštaj  fokusiran na tri glavna pitanja:  Na operacionoj 

performansi, finansijskoj performansi i vladavinu  korporacija. ovaj izveštaj se  prijavljuje iz 

perspektive akcionara. Tri elementa koji su  tretirani u izveštaju  o javnim preduzećima su plate, 

prihodi i povratak u imovini. On je naglasio  da  performansa javnih preduzeća nije 

zadovoljavajuća. Od 16 javnih preduzeća, 6. su preduzeća profitabilna, dok  10 operišu sa 

gubicima, kao i aerodrom Đakovica koji nije funkcionalan. U izveštaju su  obuhvaćene i 

mišljenja spoljnog revizora, gde su date kvalifikacije  o javnim preduzećima. izveštaj 

predstavlja i perfomansu prema sektorima, gde je sektor energije obeležio  lako povećanje u 

generisanja i povećanje eksploatacije lignita oko  7%. Sektor telekomunikacija  ima gubitke oko 

31. miliona €, iz podataka koje smo dobili  od menadžmenta zbog ne kompletiranja borda nije 

usvojen  izveštaj revizije i nismo imali podatke iz izveštaja revizije. Broj potrošača obeležio je 

opadanju u Telekomu , internetu kao i mobilnom operatoru Vala. Kod sektora voda postoje 7. 

regionalne kompanije od kojih usluge dobijaju  1. milion i 500 hiljada stanovnika  ili oko 91  

%,  dok drugi deo regionalnih vodovoda nameravamo da budu pod upravom regionalnih 

vodovoda. Dok sistem kanalizacije ima pokriće oko  65% u  2015 i oko  70% u  2016. 

Fakturisanje voda je oko  44%, dok inkasiranje 86% fakturisanje vode. Dok ne fakturisana voda 

je oko  57%, što znači da je bilo negativno kretanje iz 2015 u  2016 za  1%. Pokrivanje sa 

vodomerima za kućne potrošače je  92%,  i u tom pogledu, prednjači  Priština sa  97%, dok 

Mitrovica jedino sa 64%. Problematičan je vodovod u Mitrovici, negde oko  40% , koje se 

proizvodi u vodovodu Mitrovica, distribuira se na severu i za ovu vodu niko ne plaća fakture sa 

severa. Više puta, Vlada Kosova je subvencionirala vodovod u Mitrovici.  
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Predsednica – je rekla da nekoliko pitanja sam postavila u prethodnoj nedelji i sada pitam  u 

vezi  vodovoda  u Mitrovici. Fakturisanje da li se vrši samo za severni deo ili za čitav region? 

 

Dardan Sejdiu – je rekao da izveštaja  kojeg razmatramo  neće imati nikakav efekat ni za 2017, 

niti za 2018. Godinu.  Ogroman deo javnih preduzeća  dobili su  negativno mišljenje revizora. 

Šta čete preduzeti  prema ovim javnim preduzećima,  kada ste dobili  takav izveštaj od strane 

revizora? Kod finansijske perfomanse,  29. Miliona € su gubici telekoma, kada bi poslovao 

prema  bizniskom planu za 2016, bio bi pozitivan. Ukoliko upoređujemo  sa privatnim 

operaterima, vidimo da privatni  operateri imaju  manje tržište, dok  profit imaju većeg. Zašto 

postoje ove razlike između planiranja i realizacije, koji su glavni  faktori? U izveštaju  se vidi da 

KEK imao  dobitak u generisanje za  11. Miliona evra, a mi kao  institucije prevaziđemo KEK-

a. da li je vama neko konsultovao  u vezi sa finansijskim kapacitetima KEK-a za nove 

generatore? Kako je moguće da  telekom Kosova sa 2274 radnika, sa 76 miliona evra prihoda,  

oko 55% tržišta, dok  Ipko sa 430 radnika, 35% tržišta, imaju iste prihode?  Javna preduzeća  

ukoliko dobro analzirate,svaka ima garantovano tržište. Šta se dešava sa  PP koje imaju  nizak 

nivo perfomanse?. Koliko vi kao jedinica  izveštavate ministra  u vezi sa perfomansom  JP-a? 

da li je moguće  da ovoj komisiji  dostavlja takav izveštaj?  

 

Mimoza Kusari-Lila -  vidimo da u okviru 2 ili 3. Godine nećemo imati  profitabilna  javna 

preduzeća.  Trebalo bi  doneti strategiju za menadžiranje javnih preduzeća za  izlazak iz ovakve 

situacije. Mi kao društvo izgleda da smo nesposobni  za menadžiranjem javnog sektora. Postoji 

poveća nje i broja radnika, iz godinu u godinu, ali i opadanje perfomanse. Da li ima potrebe u 

stučnom pogledu za povećanje broja radnika? Nakon dobijanja mišljenja revizora,  da li ima 

preporuke od minist ra za javna preduzeća? Da li postoje zahtevi  za kapitalne investicije  a koje 

se nalaze u proceduri razmatranja kao takve?. 

 

Bilall Sherifi -  kada razmatramo  javna preduzeća nisu  profitabilna kao i privatna preduzeća, 

budući da se javna preduzeća „naša“, dok privatno preduzeće je „moja“. Mi znamo da JP-a su 

opterečena i to  su učinile sve vlade. Činjenica da ova preduzeća imaju zagarantovano tržište 

uticalo da pada  njihova perfomansa.  

 

Predsednica -  je rekla da  vrednost telekoma  ide ka degradiranju. Vi kao jedinica za politike  

monitorisanja javnih preduzeća, imate obavezu da izvršite upoređenje javnih preduzeća  dajući 

dokaze u procesu  odlučivanja kao što je situacija.  

 

Hykmete Bajrami  - pitanje: kakav pristup ćete imati prema javnim preduzećima u buduće? 

Zašto sa ovolikom zakašnjenjem dostavljen izveštaj perfomanse?  Javna preduzeća postoje i 

subvencionirane su jedino kada socijalni kosto je  skuplji, ukoliko se pruža od javnog sektora. 

Telekom je obeležio pad, bilo  od neodgovornosti borda ili menadžmenta. Što se tiče broja 

radnika pošta je imala  subvencije i imala povećanje  broja radnika. Kakav će pristup imati  

ministarstvo prema javnim preduzećima?.   

 

Adem Ahmetaj -  odgovarajući na  pitanjima rekao je da  oko 40% vode se distribuira na 

severu,  ne plaća se od strane srpske zajednice a za to je obavezna Vlada  da subvencionira 

Mitrovicu.  
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Shahe Kukaj-Krasniqi -   je rekao da je ovaj izveštaj  osnovan  na izveštajima javnih 

preduzeća i na  Zakonu o javnim preduzećima. Izveštaj perfomanse  je dostavljen sa 

zakašnjenjem, što se tiče ovog vremenskog perioda, ali to je urađeno na osnovu zakona, jer ovaj 

izveštaj se  dostavlja nakon juna meseca tekuće godine, nakon izvršenja revizije javnih 

preduzeća. U trenutku kada dobijemo izveštaj, isti se dostavlja se ministru a zatim on odlučuje 

kada će sazvati  Među ministarski savet za javna preduzeća. Tokom izrade izveštaja  zasnivamo 

se na  podacima izveštaja revizije. U slučaju  Telekoma Kosova koji nije imao bord, a koje 

glavni organ  za usvajanje čitave javne dokumentacije. Izveštaj revizora o telekomu nije 

usvojen od borda zbog  nedostatka borda a mi nismo imali   podatke revizora, ali poslužili smo 

se od podatke  menadžmenta preduzeća. Razlike između planiranja  i realizacije  dolazi kao 

posledica, jer preduzeća same čine plan biznisa a koji se ne može realizovati. Padanje telekoma  

počeo je od 2012. godine. U vremenu procesa privatizacije  nije imao pravo  da vrši kapitalne 

investicije. Takođe, uticala je i konkurencija, crno tržište, internet i tv.  I sporazum sa Z Mobile 

je uticalo na  opadanje  performanse. Mi izveštavamo ministra svakog tri i šest meseca. Mi 

monitorišemo  bordove javnih preduzeća, jedinica  nema snage izvršenja.  

 

Adem Ahmetaj -  je dao objašnjenja o kapitalnim investicijama. JP dostavljaju zahteve  

ministru prema redovnim procedurama i oni projekti koji imaju prioritet se finansiraju. 

Prioritete odlučuje  prema izradi zahteva  u sistemu  u vezi s tim odlučuje vlada. Mi jedino 

uradimo jednu vrstu  procesiranja takvih zahteva.  

 

Mimoza Kusari-Lila –  je napomenula razloge što postavlja pitanje o kapitalnim investicijama 

jer ministar Luka kopletno je povučen  i nije dao odgovor na moje pitanje za kapitalne 

investicije  u KRU “Radoniqi”,  navodeći da je to u celosti bila odluka  preduzeća i borda, ali 

pitam  u vezi institucionalne odgovornosti nadležnosti  u  odnosu ministarstva sa javnim 

preduzećima. 

 

Fidaim Spahiu -   dao  objašnjenja o kapitalnim projektima za razvoj JV koji se usvajaju od 

strane Borda direktora, kada se oni finansiraju od sopstvenog budžeta. Za zahteve za 

finansiranje Vlade, mi kao jedinica, prema uputstvima  Ministarstva finansija, dostavljamo  

budžetska ograničenja javni preduzeća. Kapitalni projekti  dolaze  u ministarstvu, zajedno sa  

Departmanom budžeta, delegiramo o svim fazama izrade srednjoročnim okvira i završava se  

izradom ili usvajanjem zakona o budžetu. Mi monitorišemo do završetka  projekti koji se 

finansiraju od Vlade, dok javna preduzeća sa svojim sredstvima  mogu investirati u kapitalnim  

projektima.  

 

Nakon debate,Komisija sa 6 (šest) glasova „za“, 1 (jedan) „protiv“ i nijedan „uzdržan“, 

donela sledeći:  

   

Zaključak  

 

1.  Preporučuje se Skupštini Republike Kosova, da usvoji  Izveštaj perfomanse javnih preduzeća 

za 2015 i 2016. Godinu,  dok ministarstvo ekonomskog razvoja, da izveštava Komisiju  sa 

tromesečnim izveštajima koje  izradi  Jedinica za monitorisanje javnih preduzeća.  
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2. Obrazloženje preporuke podneće poslanica , Sala Berisha-Shala, predsednica Komisije. 

 

3. Zahteva se od Ministarstva ekonomskog razvoja, pre razmatranja u plenarnoj sednici 

izveštaja perfomanse za javna preduzeća, da dostavlja kao aneks u Skupštini, izveštaje revizije  

za svako JP, kao jednog izveštaja o zapošljavanju u svakoj JP,  za period  kojeg pokrije  izveštaj 

perfomanse JP-a.  

 

 

4. Razmatranje izveštaja sa amandmanima o Nacrtu zakona br.  06/L-031 o opremi pod 

pritiskom  

 

Predsednica – je naglasila da je radna grupa amandamentirala ovog nacrta zakona i podnela  

izveštaj sa amandmanima. Izveštaj sa amandmanima će podneti  poslanik Dardan Sejdiu, kao 

predsedavajući radne grupe.  

 

Dardan Sejdiu –  je rekao da radna grupa sastala i razmotrila Nacrta zakona  i usvojila   14. 

Amandmana. On je predložio ukoliko nemate  primedbe  oko  predloženih amandmana, da 

izglasamo u  bloku.  

 

Predlog g. Sejdiu je podržan od strane komisije.  

 

Nakon debate, Komisija je donela sledeći:  

 

Zaključak  

 

1. Usvaja se izveštaj sa amandmanima na Nacrt zakona br. 06/L-031 o opremi pod pritiskom.  

 

2. Izveštaj sa amandmanima o  Nacrtu zakona br.  06/L-031 o opremi pod pritiskom, procesira 

se stalnim komisijama na procenu, prema nadležnosti.  

 

Izveštaj sa amandmanima je pripojen ovom zapisniku.  

 

5. Formiranje radnih grupa za razmatranje nacrte zakona.  

 

Predsednica -  je  naglasila da u proceduru imamo nekoliko nacrte zakona koje treba usvojiti u 

načelu u plenarnoj sednici i zahtevala da se formiraju radne grupe za razmatranje ovih nacrta 

zakona.  

 

Nakon konsultacija, Komisija je donela sledeću:  

 

Odluku  

 

1. Formiraju se radne grupe za razmatranje  Nacrta zakona, i to:  
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 Radna grupa za razmatranje Nacrta zakona o rudnicima i minerala u sledećem 

sastavu: Sala Berisha- Shala, predsedavajuća, Adem Hoxha, Hykmete Bajrami, 

Mimoza Kusari – Lila i Duda Balje, članovi. 

 Radna grupa za razmatranje Nacrta zakona  o zaštitu potrošača u sledećem sastavu: 

Mimoza Kusari - Lila predsedavajuća, Sala Berisha- Shala, Dardan Sejdiu i Bilall 

Sherifi, članovi . 

 Radna grupa za razmatranje Nacrta zakon o poštanskim uslugama u sledećem 

sastavu: Sala Berisha- Shala, predsedavajuća, Dardan Sejdiu i Bilall Sherifi, članovi. 

 Radna grupa za razmatranje Nacrta zakona o zaštitnim merama u uvozu u sledećem 

sastavu:  Dardan Sejdiu, predsedavajući, Hykmete Bajrami i Memli Krasniqi, 

članovi. 

 Radna grupa za razmatranje Nacrta zakona o građevinskim proizvodima  u sledećem 

sastavu: Hykmete Bajrami, predsedavajuća, Sala Berisha- Shala i Duda Balje, 

članica. 

 Radna grupa za razmatranje Nacrta zakona o metrologiju u sledećem sastavu: 

Mimoza Kusari- Lila, predsedavajuća, Sala Berisha- Shala i Hykmete Bajrami, 

članice. 

 Radna grupa za razmatranje Nacrta zakona o tehničkim zahtevima   proizvoda i 

proceni konformiteta u sledećem sastavu: Hykmete Bajrami, predsedavajuća, 

Dardan Sejdiu, Dardan Molliqaj dhe Duda Balje, članovi. 

 

 

6. Razno 

 

Tekuća pitanja 

 

Predsednica je upoznala članove komisije da je organizacija  “PIPS” zahtevala susret sa 

komisijom i predložila da se susret  održi u narednoj sednici Komisije.  

 

Komisija je podržala predlog predsednice. 

 

 

Sednica je završena u  13:00 časova. 

 

Pripremila: 

Jedinica za podršku Komisije.                                                       Predsednica Komisije,  
                                                                                                 

                                                                                                Sala Berisha  Shala 

                                                                             ____________________ 
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Republika e Kosovës 

Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština – Assembly 

 VI Saziv  

Prolećno zasedanje   

 

Za : Stalne Komisije Skupštine Republike Kosova; 

- Komisiji za budžet i finansije; 

- Komisiji za prava i interese zajednica i povratak; 

- Komisiji za zakonodavstvo, mandate, imunitet, Poslovnik Skupštine, i nadgledanje 

Kosovske agencije protiv korupcije; 

- Komisiji za Evropske integracije. 

 

Od: Funkcionalne komisije za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i 

regionalni razvoj; 

 

Predmet: Izveštaj sa amandmanima na Nacrt zakona br. 06/L-031 o Opremni pod 

Pritiskom; 

 

Dana: 6.3.2018. god. Priština, 

 

Na osnovu člana 57 i 68 Poslovnika Skupštine Republike Kosova, Funkcionalne komisije za 

ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni razvoj je, dana 6.3.2018. god., 

razmotrila i amandamentirala Nacrt zakona br. 06/L-031 o Opremni pod Pritiskom, i istog 

procesira Stalnim komisijama na proceni prema nadležnosti, i to:  

 

Amandman  1 

 

Član 1, stav  2, menja se i glasi: 

''Ovaj Zakon je delimično u saglasnosti sa : 2.1. Direktivom Evropskog parlamenta i Saveta 

2014/68/EU, od 15. maj 2014. za usaglašavanje zakona država članica, koje se odnose na 

stavljanje na raspolaganje tržišta opreme pod pritiskom; 

2.2. Direktiva Evropskog parlamenta i Saveta 2014/29/BE, od 26. februar 2014 za 

usaglašavanje zakona država članica, koji su u vezi stavljanje na raspolaganje na tržište 

jednostavnih posuda pod pritiskom; 

2.3. Direktiva Evropskog parlamenta i Saveta 2010/35 /BE, od 16. jun 2010 o prenosivoj 

opremi pod pritiskom i stavljanje van snage Direktiva Saveta  76/767/EEC, 84/525/EEC, 

84/526/EEC, 84/527/EEC i 1999/36/EC; 

2.4. Direktiva Komisije  2008/47/EC, od 8. april 2008 o izmeni, u cilju prilagođavanja prema 

tehničkom progresu Direktive Saveta 75/324/EEC o usaglašavanju zakona država članica u vezi 

aerosolnih dozatora.” 

 

Amandman 2 
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Član 3, nakon podstava 1.1., dodaju se tri (3) nova podstava:  

1.2. Ministarstvo – odgovorno ministarstvo za opremu pod pritiskom; 

1.3. Komprimacija – kompresija vazduha, pare ili gasova; 

1.4. GLN – tečni naftni gas; 

 

Amandman 3 

 

Član 3, podstav 1.10., reč ''suspenzija“ zamenjuje se sa  ''heterogena mešavina tvrdih i mekanih 

čestica i fluida “. 

 

Amandman 4 

 

Član 4, podstav 2.1., reč “pravila” zamenjuje se sa “ovog Zakona”. 

 

Amandman 5 

 

III POGLAVLJE i član 5, menja se naslov:  

“III POGLAVLJE  – STAVLJANJE NA TRŽIŠTE  

Član 5 Uslovi za stavljanje na tržište”. 

 

Amandman 6 

 

Član 5, stav 7, u drugom delu dodaje se tekst koji glasi:  ''u ovim slučajevima stavlja se u 

pakete“. 

 

Amandman 7 

 

Član 11, stav 3, nakon reči registrovan“ dodaje se tekst '' na Kosovu na osnovu zakonodavstva 

na stazi,“. 

 

Amandman 8 

 

Član 12, podtsva 6.1., rečenica ''i sa zadovoljavajućim iskustvom” zamenjuje se sa  

“profesionalnim”. 

 

Amandman 9 

 

Član 13, referenca ''tačka jedan“ zamenjuje se sa stavom 1.“.  

 

Amandman 10 

 

U naslovu  i u celom članu 14, reč 'razmatranje/razmatranju“ zamenjuje se sa 

''ispitivanje/ispitivanju“. 

 

Amandman 11 
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Član 19, stav 2, briše se tekst: ''To ne isključuje mogućnost davanja saveta.“. 

 

Amandman 12 

 

Član 20, stav 2, menja se i glasi: 

“Za kršenje stava  5, član 10, stavova 2.,3. i 4. člana 14, kao i stavova 1.,2. i 3. člana 15, 

kažnjava se novčanom kaznom kao u nastavku:”. 

 

Amandman 13 

 

Član 23, menja se i glasi: 

“Odgovorni inspektorat za opremu pod pritiskom objavljuje preduzete mere prema ekonomskim 

operaterima, u cilju informisanja javnosti.” 

 

 

Amandman 14 

 

Član 24, stav 2, menja se i glasi: 

“Do donošenja podzakonskih akata, prema stavu 1. ovog člana, važe podzakonski akti na snazi, 

sve dok nisu u suprotnosti ovog Zakona”.  

 

 

 

Predsednica Komisije, 

  Sala Berisha  Shala 

 

 


